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REFERAT 
 
Møde i Boligudvalget 
Mandag den 4. december 2023 kl. 13-15 
Københavns Rådhus, Udvalgsværelse B, 2. sal  
 
Medlemmer: 
Lone Skov Valentin Al Awssi (formand), Elin Johansson (næstformand), Annette Thernøe, Arne 
Bjørn Nielsen, Jette Ruth Nielsen, Arvin Storgaard, Eleonora Lewandowski, Hanne Simonsen, 
Jesper Balle, Kirsten Nissen, Merete Raaschou og Peder Blom. 
 
Afbud fra Merete Raaschou og Arvin Storgaard. 
 
1. Valg af dirigent  

 
 Peder Blom blev valgt som dirigent. 

 
2. Godkendelse af dagsorden 

 
Boligudvalget godkendte dagsordenen. 

 
3. Godkendelse af referat  

 
4. Boligudvalget godkendte referat af møde i Boligudvalget den 6. november 2023. 
 
5. Orientering fra det politiske udvalg v. Lone Skov Al Awssi og Elin Johansson 

 
Udvalget drøfter eventuelle relevante sager fra det seneste møde i det politiske udvalg. 

 
Link til referater af møder i Teknik- Miljøudvalget 

 
Link til referater af møder i Sundheds- og Omsorgsudvalget 
 
Boligudvalget tog orienteringen til efterretning. 
 
6.  Forslag til fremlæggelse i Borgerrepræsentationen.  

 
”Arbejde for et varieret udbud af boliger til ældre, og at der udarbejdes en strategi for boliger til 
ældre”. 

 
Teksten til forslaget og motiveringen er behandlet i Forretningsudvalget og i Ældrerådet. Udvalget 
drøfter dette og det videre forløb ud fra sekretariatets procesbeskrivelse og ”Boligredegørelsen 
2023”, som findes på linket her. 
 
Beslutning 
Boligudvalget afventer således for indeværende tidshorisonten i forhold til 
Borgerrepræsentationens behandling af Ældrerådets forslag. 

 
7. Brandtilsyn på Københavns plejehjem.  

   
På baggrund af henvendelse til Beredskabsstyrelsen om brandsikkerhed på vores plejehjem,     
besøgte leder af Sundheds- og Omsorgsforvaltningens Boligsekretariat Per Christensen 
Forretningsudvalget for en redegørelse.  
 
Beslutning 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Sundheds-%20og%20Omsorgsudvalget
https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/63e88bfc-d203-49a4-a8c9-3c2e655b8c48/d9df2063-ea90-402a-8bc3-9f1af607f5ee-bilag-2_0.pdf
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Udvalget blev orienteret om forvaltningens redegørelse vedrørende brandsikkerheden på 
kommunens plejehjem, idet udvalget følger op i forhold til de gennemførte brandtilsyn. 

 
8. Borgerhenvendelse fra Utterslevgård  

 
En beboer har skrevet om problemer med elevatorer og et stigende antal ungdomsboliger i       
Utterslevgård. Forvaltningen blev forelagt henvendelsen på Forretningsudvalgets møde. 

 
Beslutning 
Udvalget gennemgik de af borgeren rejste problematikker, idet borgeren har modtaget svar på 
henvendelsen på baggrund af det af forvaltningen oplyste.  
 
9. Gennemgang af relevante emner fra ønsketræet fra pensionistmessen.  

 
Udvalget vendte ideerne fra Ønsketræet, idet ideerne indeholdt ønsker i forhold til etablering af 
flere seniorbofællesskaber. Da dette forhold allerede er i tråd med mærkesagerne, vurderedes 
ideerne fra Ønsketræet ikke at give anledning til ændringer i mærkesagerne. 

 
10. Mødet i bofællesskabet Kameliahus samt Vasbygade 

 
Arne Bjørn Nielsen orienterede om sit besøg i bofællesskabet Kameliahus, idet udvalget overvejer 
et eventuelt besøg i Kameliahus. Videre vendte udvalget Generationernes Hus i Århus og besøg i 
Ørestaden. 

 
Udvalget besluttede at besøge tryghedsboligerne i Sundparken, og sekretariatet vil sammen med 
udvalget arrangere et besøg dertil i det nye år. 

 
11. Næste møde mandag den 8. januar 2024. 

 
Udvalget vendte følgende emner til mødet den 8. januar 2024 

 
• Forberedelse af besøg i Sundparken 

• Forberedelse af møde med Teknik- og Miljøforvaltningen den 5. februar 2024 
vedrørende etablering af seniorbofællesskaber.  

• Nyt om Nyholm (hvordan går det) 

• KAB og Sundheds- og Omsorgsforvaltningen - oplæg ved visitationen til ældreboliger 
(hvordan foregår det). 

• Følgegruppen vedrørende plejehjemsbyggeri– orientering når arbejdet er tilendebragt.  

 
12. Eventuelt 

Hanne Simonsen bemærkede, at der bør være mere fokus på tryghedsboliger i forhold til 
seniorbofællesskaber. 


